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VERSLAG VAN DE OPENBARE VERGADERING D.D. 31 MEI 2007 VAN DE 

COMMISSIE SAMENLEVING 

 

 

Aanwezig de leden en plaatsvervangende leden: 

De heren Azannay (GroenLinks), Van den Beld (VVD), Elbers (SP), Hagen (VVD), Schouten 

(Partij Spaarnestad), Vreugdenhil (CU-SGP) en De Ridder (PvdA) en de dames De Jong 

(GroenLinks), Koper (PvdA), Kropman (PvdA), Keesstra (CDA), Van Limbeek (Axielijst), 

Lodeweegs (PvdA), Özogul (SP) en Van Zetten (D66) 

 

Mede aanwezig: de dames Van der Molen (wethouder) en Taets van Amerongen-Ingram 

(secretaris), de heren Hiltemann (voorzitter) en enkele ambtenaren 

 

Verslag: Pieter van den Hout (Notuleerservice Nederland) 

 

 

 

1. Opening en mededelingen voorzitter 

 

De voorzitter opent om 20.00 uur de vergadering van de commissie Samenleving en heet 

iedereen van harte welkom.  

De heer Bawits (Ouderenpartij Haarlem) en wethouder Divendal hebben berichten van 

verhindering gestuurd. 

 

2. Spreektijd voor belangstellenden (over niet op de agenda staande onderwerpen) 

 

Als inspreeksters hebben zich gemeld mevrouw Paap, mevrouw Vogelzang en Dunja 

Vogelzang, dochter van mevrouw Vogelzang. 

 

Mevrouw Paap is leerkracht van basisschool De Viersprong. Zij meldt dat De Viersprong een 

basisschool is met 75 leerlingen van verschillende niveaus, die individueel veel aandacht 

krijgen. De ouderparticipatie is sterk. De school heeft in de afgelopen tijd veranderingen 

doorgemaakt. De leerkrachten zijn geschoold om aan veranderingen te werken. Deze 

ontwikkeling zou het komende schooljaar zijn afgerond. Daarnaast is de school ook actief in 

de wijk. In 2009 kan worden begonnen met de bouw van een nieuw schoolgebouw en dit is 

opgenomen in het strategisch huisvestingsplan. Er ligt echter een plan om de school in 2008 

te sluiten. 

 

Mevrouw Vogelzang is ouder van één van de leerlingen van De Viersprong. Zij wijst erop dat 

als De Viersprong zou sluiten, de leerlingen naar een grote school met grote groepen moeten 

en aan de andere kant van de weg. Dat willen de ouders niet. Een aantal leerlingen zal 

noodgedwongen naar het speciaal onderwijs moeten. Als de school zou verdwijnen, zou de 

buurt een ontmoetingsplaats missen. De vraag is dan bijvoorbeeld of de kinderen nog kunnen 

deelnemen aan sport in de wijk. Spreekster verzoekt de commissie om af te zien van het 

voorgenomen besluit om de school te sluiten.  

 

Dunja Vogelzang meldt dat als De Viersprong zou sluiten, er geen school meer in de buurt 

zou zijn en er ook geen kinderen meer zouden komen wonen.  

 

Mevrouw Paap merkt tot slot op dat de kinderen geen nummertjes zijn. Zij meldt dat er 

namens de kinderen handtekeningen zijn verzameld. Zij biedt deze handtekeningen aan. 

 

De heer Elbers vraagt of er in de toekomst mogelijkheden zijn om samenwerking aan te gaan. 
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Mevrouw Paap antwoordt dat de mogelijkheden daartoe in ontwikkeling zijn. Het probleem 

is het leerlingenaantal. Overigens zal de school een bedrag krijgen om een school te bouwen. 

Spreekster verwacht dat er dan meer leerlingen zullen komen. Verder zijn er al 

onderhandelingen met een andere school.  

 

De heer Hagen vraagt over het dalende leerlingenaantal hoe het komt dat de school er niet in 

slaagt om leerlingen te trekken. 

 

Mevrouw Paap antwoordt dat een mogelijke oorzaak hiervoor is dat het gebied tussen 

verschillende wegen ligt. Het leerlingenaantal komt al jarenlang niet meer boven de honderd. 

De effecten van de herstructurering zullen pas over 2 jaar zijn beslag krijgen. Verder geeft zij 

aan dat er wel sprake is van een stijgende lijn in het aantal leerlingen. 

 

Mevrouw De Jong begrijpt de betrokkenheid. Zij vraagt wat de inspreeksters hebben gedaan 

om het bestuur van de school te overtuigen. De gemeente kan namelijk geen beslissing 

nemen. 

 

Mevrouw Vogelzang geeft aan dat de medezeggenschapsraad tot 4 juni kan reageren op het 

voorgenomen besluit. Aanstaande maandag gaat er een advies uit van de 

medezeggenschapsraad. Dit advies zal gaan in de richting van een brede school.  

 

Mevrouw De Jong suggereert dat het gebouw wel beschikbaar zou kunnen worden gesteld 

voor buitenschoolse activiteiten, maar dat het onderwijs elders plaatsvindt. 

 

Mevrouw Vogelzang geeft hierop als reactie dat het onderwijs in de wijk moet blijven. De 

medezeggenschapsraad denkt het bestuur op andere gedachten te kunnen brengen.  

 

Mevrouw Lodeweegs hecht er belang aan dat de gemeente de school en de kinderen niet als 

‘nummertjes’ ziet. Zij heeft gezien dat het een goede school is, maar zij benadrukt dat de 

gemeente er weinig over te zeggen heeft. 

 

Tot slot wijst mevrouw Paap op het grote belang om de school te behouden. 

 

3. Vaststellen agenda 

 

De vergadering gaat akkoord met de voorgestelde agenda. 

 

4. Concept-verslag van de commissie Samenleving d.d. 10 mei 2007 

 

Pagina 3, tweede alinea, bijdrage van de heer Hagen, laatste zin: vervang ‘volgende 

raadsvergadering’ door: ‘behandeling van de kadernota’. De hele zin luidt dan: ‘Bij de 

behandeling van de kadernota zal de VVD hierover mogelijk met een motie komen’. 

 

Pagina 3, derde alinea, bijdrage van mevrouw Van Zetten: mevrouw Van Zetten geeft aan 

dat hier staat ‘woningbouw’. Het gaat haar er echter om dat in een bijzin sprake was van een 

toren. Zij wil dat dit expliciet in het verslag wordt vermeld, zodat de wethouder daar later op 

reageert. De hele zin luidt dan: ‘Behalve sportvoorzieningen komt daar ook woningbouw en 

een toren (flat)’. 

 

Pagina 5, onder punt 6, vierde alinea, bijdrage van mevrouw Van Zetten: hier staat onder 

meer: ‘Voor de zorgleerlingen is 7,3 m² per leerling nodig’. De redenatie van mevrouw Van 

Zetten was echter dat de gewenste oppervlakte per kind 10 m² was, terwijl de gemeente deze 

leerlingen maar 7,3 m² gunt. De zin na ‘Voor de zorgleerlingen….’ luidt dan ‘’De wens van 

de school was aanvankelijk 10 m² per kind’.  
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Pagina 8, negende alinea, een opmerking naar aanleiding van het verslag: mevrouw De Jong 

wijst op het antwoord van wethouder Divendal dat de gemeente niet in aanmerking zou 

komen voor GIOS-gelden voor het Pim Mulierpark, omdat hij zegt dat daar andere 

voorwaarden voor gelden. Spreekster meldt dat zij dit nog eens heeft nagevraagd. De GIOS-

gelden zouden wel degelijk kunnen worden aangesproken als het gaat om het Pim 

Mulierpark. Zij wil hier nog over discussiëren met de wethouder. Zij hecht eraan dat dit in het 

verslag wordt gezet. De voorzitter suggereert mevrouw De Jong om de informatie waarover 

zij beschikt door te geven aan de wethouder. 

 

Pagina 9, onder punt 8, vierde alinea: mevrouw Van Zetten merkt op dat het hier niet ging 

om gelden voor het onderwijsleercentrum ROC, maar om de hoeveelheid geld die wordt 

aangetrokken voor mensen van boven de 65. De zin wordt die begint met “Mevrouw Van 

Zetten  merkt op dat er veel geld ….” wordt vervangen door “Mevrouw Van Zetten merkt op 

dat er veel geld gaat voor de doelgroep boven de 65 jaar”.  

 

Pagina 11, negende alinea: mevrouw De Jong merkt op dat zij de notitie over Radius met 

betrekking tot de werkzaamheden die door Radius niet meer worden uitgevoerd die de 

wethouder zou sturen, nog niet heeft gezien. Wethouder Van der Molen antwoordt dat het 

verzoek om een notitie te schrijven een dag na de commissievergadering bij Radius is 

neergelegd. Er is geen notitie geschreven. Wel heeft Radius haar geïnformeerd over de 

werkzaamheden waar het om gaat. Het gaat om jongerenwerk op sommige plekken in de stad, 

om ondersteuning van de wijkraden en om de begeleiding van de Thorbeckebuurt. Op die 

punten worden activiteiten niet uitgevoerd. De heer Tullen, directeur van Radius, heeft met 

klem gevraagd of hij dit overzicht niet hoeft te maken, omdat Radius momenteel 

onderhandelingen voert. Radius heeft kort geleden 29 gesprekken met aanbieders achter de 

rug. Er is momenteel geen tijd om personeel in te zetten om een notitie over dit punt te 

schrijven. De wethouder hoopt dat de commissie hier genoegen mee neemt. Het college wil 

voor het reces nog met een nota komen in de commissie en de raad, waaraan de raad al dan 

niet zijn goedkeuring kan geven. Als er nog meer notities zouden moeten komen, zou het nog 

langer gaan duren. 

 

De vergadering stelt het verslag vast met de voorgestelde wijzigingen. 

 

5. Inventarisatie rondvraag en mededelingen voor leden en collegeleden 
 

Mevrouw De Jong, mevrouw Van Limbeek en de heer Van den Beld geven aan dat zij vragen 

hebben voor de rondvraag. 

 

6a. Beleidsvisie harddrugsverslaving gemeente Haarlem 

 

De heer Rol en mevrouw Lolis hebben zich als insprekers gemeld. De voorzitter geeft eerst 

het woord aan deze insprekers. 

 

De heer Rol, vertegenwoordiger van het Haarlems comité tegen drugsoverlast, wijst op de 

problemen van omwonenden van zorginstellingen. Doordat er weinig tegen wordt gedaan, 

leidt dit bij de bewoners tot desinteresse in de politiek en tot verhuizing van gezinnen. 

Spreker doet een suggestie om te laten inventariseren hoeveel overlast er is. Hij wijst op de 

afspraken die zijn neergelegd in de huisregels. Na het verlaten van de gebruiksruimte moet 

een gebruiker ook de omgeving van de gebruiksruimte verlaten. Hij hoopt dat burgemeester 

Schneiders zich aan de afspraken gaat houden. Spreker heeft zorgen over de 

heroïneverstrekking onder toezicht. Als de gemeente voor dit soort voorzieningen kiest, zou 

sprake moeten zijn van alleen een tijdelijke voorziening. Hij pleit voor een verbetering van de 

leefomgeving van omwonenden. 
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Mevrouw Lolis van het HAT wil graag weten wat de gemeente een aanvaardbaar niveau 

vindt van verslaafdenoverlast. Zij vindt de steeg waar methadon wordt verstrekt geen 

geschikte plek. Overigens denkt zij dat heroïneverstrekking onder medisch toezicht niet goed 

is voor een verslaafde. Dit lost ook de overlast die de verslavingsproblematiek met zich 

meebrengt niet op. Er bestaat volgens spreekster geen aanvaardbaar niveau van overlast: 

overlast is overlast. Er zou een standaard nulmeting moeten komen voor de overlast. Helder 

zou vast moeten staan wat overlast gerelateerd aan Brijder inhoudt. Voorts zou vast moeten 

staan dat de voorziening tijdelijk is. 

 

De voorzitter stelt de commissieleden in de gelegenheid om vragen te stellen aan de 

insprekers. 

 

De heer Van den Beld vraagt mevrouw Lolis of bij een nulmeting niet zou moeten worden 

uitgegaan van wat aanvaardbaar is in de binnenstad. In de binnenstad gelden andere normen 

voor overlast dan daarbuiten.  

 

Mevrouw Lolis geeft aan dat zij hierin niet kan meegaan.                                                 

 

Voorafgaand aan de verdere bespreking van punt 6a stelt wethouder Van der Molen de 

commissie voor aan mevrouw Bus van de Brijderstichting en aan mevrouw Biesma van 

Intraval. Zij hebben het college ondersteund bij het maken van de visienota. 

 

De voorzitter geeft het woord aan de commissieleden. 

 

De heer De Ridder vindt dat met de visienota goed kan worden gewerkt, de lijn van het 

verhaal is helder. Hij wijst op de drie hoofddoelstellingen. Ten aanzien van de doelstellingen 

waarin vermeld staat dat de overlast wordt verminderd (pagina 4)  geeft hij aan dat in de 

beleidsvisie een concreet implementatieplan is opgenomen voor zover het gaat om het 

schakelstation. Daar wordt het aantal zorgmanagers uitgebreid. De heer De Ridder doet 

hierbij de suggestie om ook het aantal toezichthouders uit te breiden. Eigenlijk zou een 

dergelijke uitwerking niet in een beleidsvisie moeten worden opgenomen. Een andere manier 

om de doelstelling te bereiken is door de handhaving van het convenant. Spreker doet de 

suggestie om een zin toe te voegen dat dit laatste daadwerkelijk gebeurt. De heer De Ridder 

stelt voor om bij de samenvatting iets beter de prioriteiten aan te geven, de richting waarin 

wordt gedacht. De gedachte is dat alle drie de doelstellingen van belang zijn. Maar als er 

sprake is van een keuzeprobleem, moet de prioriteit volgens de PvdA liggen bij de bestrijding 

van overlast. Bij het spanningsveld overlast – zorg legt de PvdA de prioriteit bij 

overlastbestrijding. Voorts vindt de PvdA dat bij de doelstellingen indicatoren moeten worden 

gezet. Op basis daarvan zouden de ontwikkelingen moeten worden gevolgd. 

 

Mevrouw Keesstra meldt dat het CDA blij is met de voortgang in het denken over dit 

probleem. Er is een slag gemaakt als het gaat om het welzijn van verslaafden. Zij acht het van 

belang dat de mogelijkheden van dwang en drang worden gebruikt tegen overlast 

veroorzakende verslaafden. Voorts meldt zij dat het CDA niet voor de medische verstrekking 

van heroïne is. Als het wel gebeurt, moet het binnen gebeuren, en mogen de verslaafden na 

toediening niet terug op straat. De overlast die de medische verstrekking van heroïne op straat 

met zich meebrengt, draagt niet bij niet tot het heil van de bewoners en ook niet tot het heil 

van de gebruikers. Spreekster stelt voor om nog beter te handhaven dan al gebeurt. De 

gemeente moet daar haar energie op inzetten. Mevrouw Keesstra vindt dat in het document 

meer aandacht gegeven zou moeten worden aan het softdrugsbeleid. Zij wil dat wordt 

vastgelegd dat dit een van de dingen is die verder zullen worden uitgewerkt in de 

verslavingszorg.  

 

Mevrouw De Jong merkt op dat GroenLinks, in tegenstelling tot de PvdA, niet een 

uitdrukkelijke keuze maakt voor overlastbestrijding. GroenLinks wil een afweging van geval 
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tot geval maken. Als de overlastbestrijding bijvoorbeeld ten koste gaat van een zieke 

verslaafde, moet een afweging worden gemaakt. De handhaving van het convenant staat ook 

voor GroenLinks voorop. Spreekster vraagt of de ketenvisie betekent dat dag- en nachtopvang 

op elkaar aansluiten. GroenLinks kan zich vinden in deze visie. Wel moet er worden gelet op 

de uitwerking van deze visie. 

 

De heer Van den Beld vindt het een helder stuk. De gemeente slaat hiermee de goede weg in. 

De VVD maakt wel de kanttekening dat sterker zou moeten worden ingezet op de uitbreiding 

van preventieve maatregelen. Voorts vindt de VVD dat dwang en drang moeten worden 

gemaximaliseerd. De VVD geeft graag haar steun aan een gedifferentieerd aanbod van 

woonvoorzieningen. Hij vindt dat moet worden geprobeerd om uitzichtloze verslaafden in een 

omgeving te plaatsen waar zij rust kunnen vinden. Op korte termijn zouden hiervoor ruimtes 

buiten de stad moeten worden gerealiseerd. De heer Van den Beld wil graag spreken over 

criteria wat acceptabel is. Verder wil hij met regelmaat geïnformeerd worden over de 

monitoring van de doelstellingen.  

 

Mevrouw Van Limbeek wil dat in het beleid de nadruk komt te liggen op preventie, met 

name in het uitgaansleven. Daarin is sprake van zeer veel drugsgebruik. Zij vindt het van 

belang dat er zo weinig mogelijk verslaafden bijkomen. De overlastgevende populatie zou 

volgens de nota uit ruim vijftig personen bestaan. Dat is weinig. Spreekster wil weten of dat 

klopt. Tot slot vraagt zij hoe de gemeente mensen denkt te kunnen helpen die niet geholpen 

willen worden.  

 

Mevrouw Özogul is blij met de nota, met name met de daarin genoemde hoofddoelstellingen. 

Zij is blij met de voorgestelde woonvormen voor verslaafden. Over de knelpunten vraagt zij 

zich af hoe deze zich in de praktijk zullen oplossen. Spreekster vindt dat als er een contract is 

met de Brijderstichting, dit moet worden gehandhaafd. Tot slot vraagt zij wanneer de grens 

van overlast is bereikt. 

 

De heer Schouten vindt het een goede nota met een duidelijke visie. Het is echter wel een 

nota met een open einde, omdat er geen oplossing wordt gegeven. Naar aanleiding van pagina 

4, vierde gedachtenstreepje, vraagt spreker zich af waarom een verslaafde de methadon die hij 

krijgt zou willen doorverkopen. 

 

De heer Vreugdenhil vindt het een nuttige en goede nota. In de nota wordt niet goed 

benadrukt dat destijds het de VVD was die de motie van de CU/SGP steunde en de anderen 

fracties daarna volgden. Een belangrijk accent ligt volgens de heer Vreugdenhil op de 

ontwenning en betere maatschappelijke begeleiding. De vraag moet zijn welke personen de 

gemeente concreet kan helpen. Er moet onderzoek worden gedaan naar de voor- en nadelen 

van heroïneverstrekking. Gelet op de beperkingen van de financiële middelen, vraagt spreker 

welke trajecten de gemeente op basis van deze nota in zal gaan. De huidige locatie voor de 

verslaafden is voor de CU/SGP niet heilig. Spreker vraagt zich af in hoeverre het mogelijk is 

dat verslaafden uit zichzelf van hun verslaving af kunnen komen. Een accent zou moeten 

worden gelegd op de preventie. Tot slot merkt hij op dat ook het softdrugsbeleid genoemd 

zou moeten worden. 

 

Mevrouw Van Zetten merkt op dat het opvallend is hoe weinig mensen een dermate groot 

maatschappelijk probleem kunnen veroorzaken. Bij de dagbesteding alleen al zijn vijf 

organisaties betrokken, terwijl er sprake is van slechts vijftig mensen die overlast geven in 

Haarlem. Spreekster vindt de uitgangspunten goed. Zij kan zich vinden in wat de PvdA 

hierover heeft gemeld. Zij wil meer differentiatie in de nota, zij mist een prioriteitenstelling. 

Jongeren en vrouwen met kinderen zouden voorrang moeten krijgen. Er is sprake van een 

ziekte, iets wat mensen kan overkomen. Dat legt de verantwoordelijkheid volgens spreekster 

buiten de mensen. Mensen zijn volgens spreekster verantwoordelijk voor hun eigen daden. 

Men kan niet jong genoeg beginnen om dat aan mensen duidelijk te maken. 
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Wethouder Van der Molen vindt dat het goed zou zijn als het aantal toezichthouders met 

bevoegdheid kan worden uitgebreid. Zij wijst er echter op dat hieraan een prijskaartje hangt. 

Het Schakelstation is volgens haar een ontwikkeling die steeds beter werkt. Er kan worden 

nagedacht over het aantal toezichthouders. De wethouder zal daarover spreken in het college. 

Er is een nulmeting verricht op het onderwerp overlast. Binnenkort komt het college met een 

nota hierover. Over de prioriteit van het handhaven merkt zij op dat zij hoopt dat als de 

uitwerking van het Stedelijk Kompas er ligt, zij de keuze hiervoor niet meer hoeft te maken. 

De wethouder vindt het lastig om te bepalen wat wel en wat niet aanvaardbaar is. Zij vindt het 

niet aanvaardbaar dat er wordt gestolen en gedeald. Dat er af en toe geluidsoverlast is, vindt 

zij wel aanvaardbaar. De suggestie om concrete indicatoren aan te geven, neemt zij ter harte. 

Dit is echter wel moeilijk. Spreekster weet niet of verslaving een ziekte is of geen ziekte. 

Wellicht is er een aanleg, er verandert iets in de hersenen. Een verslaafde moet veel doen om 

van zijn verslaving af te komen. Een mogelijkheid van dwang en drang is om een veelpleger 

twee jaren achter de tralies te zetten of hem verplicht te laten afkicken. Over het verzoek om 

een grens op te zoeken, meldt zij dat iemand die psychisch niet in orde is, een gevaar voor 

zichzelf kan zijn. Een dergelijke persoon zou moeten worden gedwongen om een 

dagactiveringstraject in te gaan. Zij wil over dit onderwerp een nota schrijven en voorleggen 

aan de commissie. Er zijn namelijk wel risico’s aan verbonden om hiertoe over te gaan. In 

Haarlem is men nog niet zo ver dat heroïne in wooneenheden kan worden verstrekt. 

Overigens vindt heroïneverstrekking altijd binnen plaats. De wethouder geeft aan dat er dit 

jaar niet een aparte nota over het gebruik van softdrugs komt aangezien de verantwoordelijke 

ambtenaren eerst verder gaan aan het stedelijk komaps.  

Bij ketensamenwerking gaat het over de overbrugging van het uur tussen de dagopvang en de 

nachtopvang. Er komt een nota over de kosten van de overbrugging van dat ene uur. Er komt 

een evaluatie over het toezicht. Zorg en hulp, samen met handhaving geven minder overlast. 

De gemeente is bezig met woonvoorzieningen. Er wordt gestreefd naar kleine 

woonvoorzieningen voor aparte groepen. Over drugsoverlast in horecagelegenheden merkt de 

wethouder op dat de uitbaters hieraan meedoen. De handhaving ligt echter moeilijk. De 

wethouder begrijpt dat de heer Vreugdenhil tegen de vrije verstrekking van heroïne is. 

Overigens wijst zij erop dat het gebruik van heroïne afneemt en men zijn toevlucht zoekt tot 

andere drugs. Over programma’s voor jongeren en voor vrouwen met kinderen merkt zij op 

dat bij Brijder Verslavingszorg aparte programma’s zijn voor deze groepen. 

 

Mevrouw Bus geeft aan dat de Brijderstichting 2400 uur per jaar wordt ingezet voor 

voorlichting op scholen. Op scholen vindt vroegtijdige interventie plaats. Op scholen worden 

spreekuren gehouden voor zowel ouders als leerlingen om op die manier een eerste afvang te 

doen. De Brijderstichting geeft gastlessen op scholen. Er wordt samengewerkt met het 

jongerenwerk. Ook is er een aanbod dat vanuit de AWBZ wordt gefinancierd. Er is ook een 

detox geopend voor het ontgiften van jongeren. Brijder werkt samen met de GGD en 

Geestgronden op het gebied van de ontwikkeling van jongeren. 

 

De voorzitter stelt de commissieleden in de gelegenheid om in tweede termijn met een 

reactie te komen. 

 

De heer De Ridder merkt over het Schakelstation op dat hij vindt dat er geen voorstellen in 

het visiedocument moeten staan die geld kosten. Dan moet er namelijk een afweging worden 

gemaakt tegen andere terreinen. Als er spanning bestaat tussen zorg en overlastbestrijding, 

legt de PvdA de prioriteit bij de bestrijding van overlast. Als afkicken en zorg bijdragen tot 

overlastbestrijding, dan wil spreker graag dat hierop wordt ingezet. Hij acht duidelijke 

indicatoren van belang. Voorts wil hij dat er maatregelen worden genomen om dwang en 

drang te kunnen toepassen. Hij doet de suggestie om samen met andere gemeenten 

maatregelen in Den Haag voor te stellen. 
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Mevrouw De Jong begrijpt dat het kostenplaatje van de dag- en nachtopvang in de commissie 

Samenleving zal worden besproken en hetzelfde geldt voor het gesprek met het Leger des 

Heils over de dagactiviteiten. 

 

De heer Van den Beld wijst op tekstvoorstellen die de VVD heeft gedaan. Hij hoort graag 

van de wethouder of deze tekstvoorstellen zullen worden doorgevoerd. Spreker zal deze 

tekstvoorstellen per e-mail toezenden aan de wethouder. 

 

Mevrouw Van Limbeek vindt dat voorzichtig moet worden omgesprongen met dwang en 

drang. Het gaat namelijk om de vrijheid van mensen. 

 

Mevrouw Özogul meldt dat de SP blij is met de voorgestelde maatregelen voor dagbesteding. 

Spreekster vindt met name persoonsgebonden aanpak voor zorg en handhaving van belang. 

Voorts vindt zij dat er in de toekomst ook een nota over softdrugs moet komen, vooral omdat 

het THC-gehalte in deze drugs de laatste tijd vrij hoog is, waaruit problemen kunnen 

voortvloeien. Tot slot meldt zij dat de SP blij is dat in de toekomst ook het alcoholgebruik zal 

worden aangepakt. 

 

De heer Vreugdenhil wijst erop dat overlast en zorg gelijkwaardige polen zijn voor de 

CU/SGP. Deze twee kunnen niet worden onderscheiden. Per situatie moet worden beoordeeld 

waaraan prioriteit wordt gegeven. Spreker hoopt dat er gelden komen, zodat de in de nota 

gestelde doelen in de toekomst kunnen worden uitgevoerd. 

 

Wethouder Van der Molen meldt dat de zorgmanagers uit de nota zullen worden gehaald. 

Deze komen terug bij het Stedelijk Kompas. Het hele stuk over het Schakelstation zal dus uit 

de nota worden gehaald. Het aangeven van indicatoren komt in het Stedelijk Kompas. Dit 

vergt echter wel enige studie. De VNG en de G27 zijn bezig met dwang en drang. Daarop zal 

zwaar worden ingezet. Over heroïneverstrekking aan veelplegers meldt de wethouder dat met 

name oudere gebruikers rust moet worden geboden. Aan hen wordt daarom gratis heroïne 

verstrekt. Hiervoor geldt echter een strenge indicatie. De Brijderstichting werkt met camera’s, 

ze moet haar klanten kennen. Op dit moment wordt zwaar ingezet op handhaving in De Steeg. 

De Brijder geeft voorlichting op scholen over softdrugs. Het THC-gehalte in softdrugs is 

inderdaad toegenomen. Tot slot meldt de wethouder dat zij geen extra nota over softdrugs zal 

maken. 

 

De commissie vindt dat de nota in de raad moet worden besproken. e nota zal dus in de raad 

worden besproken. 

 

6b. Startnotitie plan van aanpak maatschappelijke opvang 2007-2013 

 

Wethouder Van der Molen meldt dat deze nota al in februari in het college is geweest. 

Overal waar 2010 staat, moet dit 2013 zijn. De uitwerking van het Kompas komt na het 

zomerreces. De wethouder vraagt of de commissie zich kan vinden in de doelstelling en de 

ambities van de nota. 

 

Mevrouw Lodeweegs wil dat de drie doelstellingen in het plan van aanpak worden gezet. Aan 

die doelstellingen kunnen dan de ambities worden gekoppeld, en ook het beleid dat al in gang 

is gezet. Zij wil zo duidelijk krijgen wat in het Stedelijk Kompas moet komen te staan. 

Spreekster wil bijvoorbeeld in het plan van aanpak opnemen dat er nu al een woonaanbod 

komt in het voormalige Vitae Vesper.  Ook moeten er indicatoren komen. Het 

preventieaanbod staat er niet in. Het gaat in het Stedelijk Kompas om meer doelgroepen dan 

alleen de harddrugsverslaafden.  

 

Mevrouw De Jong meldt dat voor GroenLinks het belangrijkste doel van het Stedelijk 

Kompas is dat niemand meer op straat leeft. Zij vindt dit een bredere doelstelling dan die er 
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was met de harddrugsverslaafden. Bij het gedifferentieerde woningaanbod wil zij een 

expliciete scheiding maken tussen verslaafde en niet-verslaafde daklozen. 

 

Mevrouw Keesstra is blij met de startnotitie. 

 

Mevrouw Van Limbeek heeft moeite met de formulering dat dakloze mensen uit het 

straatbeeld moeten zijn verdwenen. 

 

De heer Van den Beld vindt het positief als verslaafden niet meer op straat verblijven. Voor 

het kwantificeren van ambities verwijst hij naar de methodiek die wordt gehanteerd wordt 

voor de gemeentebegroting. Ook geeft hij aan dat het Stedelijk Kompas van andere steden als 

voorbeeld kan worden gehanteerd. Ideeën hiervoor zouden hieruit kunnen worden 

overgenomen.  Ook moeten in het Stedelijk Kompas de OPH doelstellingen worden 

opgenomen.  

 

Mevrouw Özogul is blij met de startnotitie. Haar fractie kan zich vinden in de op pagina 2 

van de nota genoemde punten. Zij vraagt of er nog een aparte nota komt over dakloze 

jongeren. De SP is voorstander van het terugdringen van commerciële pensions.  

 

De heer Schouten suggereert dat het Daklozentheater zou kunnen optreden tijdens een 

vergadering van de commissie Samenleving.  

 

De heer Vreugdenhil vindt 1,1 miljoen euro per jaar een gering bedrag. Daar moet de 

gemeente dan maar mee beginnen. Hij vraagt of de prestatievelden Wmo, bijvoorbeeld op het 

terrein van de verslavingszorg en de maatschappelijke opvang, opnieuw moeten worden 

aanbesteed. De CU/SGP steunt het plan van aanpak. Daarin wordt ook de nazorg genoemd 

van mensen die uit detentie komen. Spreker suggereert dat daarbij ook de reclassering en het 

gevangeniswezen als partij benoemd zouden moeten worden. 

 

Mevrouw Van Zetten vindt het een ambitieus plan van aanpak. Zij is erg benieuwd naar de 

uitwerking. Spreekster merkt op dat Haarlem niet los van de regio kan worden gezien. Zij 

vraagt of de regio even enthousiast is als de wethouder. 

 

Wethouder Van der Molen meldt dat zij de instrumenten in Zwolle heeft vergeleken met de 

ambities en uitwerkingen daarvan in Haarlem. Haarlem heeft enkele ambities meer, zoals het 

voorkomen van terugval. Deze ambitie zal zeker in het Stedelijk Kompas worden opgenomen. 

Daar waar mogelijk wil de wethouder een financiële indicatie geven. Zij vindt de uitwerking 

van de nota van belang. De gemeente krijgt steun van de VNG en de G27. Spreekster meldt 

dat zij in onderhandeling is over het herplaatsen van gezinnen in een woning. Het streven is 

dat alle mensen een dak boven hun hoofd krijgen. De bedoeling is dat verslaafden niet terecht 

komen bij niet-verslaafden. Er worden afspraken gemaakt met Brijder, maar ook met andere 

organisaties. De wethouder zegt toe dat er een apart stuk specifiek voor jongeren zal komen in 

het Stedelijk Kompas. Er hoeft niet te worden aanbesteed. De regio wordt betrokken bij de 

nota van het Regionaal Kompas. Dat doet de gemeente Haarlem niet alleen. De gemeente is 

bezig met ervoor te zorgen dat er voor ex-gedetineerden huisvesting komt. 

 

De voorzitter geeft gelegenheid voor een tweede termijn. 

 

Mevrouw Lodeweegs merkt op dat zij leest dat deze nota kaderstellend is.  

 

Wethouder Van der Molen geeft aan dat zij de nota zo kan terugtrekken. Het gaat om het 

betrekken van de raad bij de voorbereiding van een voorstel. Het is een peiling of de raad zich 

kan vinden in de doelstellingen. De nota had niet geschreven hoeven worden. De wethouder 

heeft er echter samen met de organisaties voor gekozen om de nota wel te schrijven. 
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De heer Elbers merkt op dat bij de uitwerking van de nota de Wmo-raad niet wordt 

betrokken.  

 

Wethouder Van der Molen wijst erop dat de Wmo-raad er zeker wel bij wordt betrokken. Er 

komt een heel participatietraject als het gaat om de invulling en de uitwerking. 

 

De heer De Ridder vraagt wat er nu wordt vastgesteld. 

 

Wethouder Van der Molen geeft aan dat dit de startnotitie is. Geen uitwerking, maar 

ambities enzovoort. De wethouder wijst erop dat de bedoeling van het Stedelijk Kompas is 

dat het één geheel wordt.  

 

De voorzitter vraagt of de startnotitie als hamerstuk aan de raad kan worden voorgelegd. De 

commissie gaat hiermee akkoord. 

 

6c. Uitvoering stedelijk kompas: realisatie brede opvangvoorziening 

 

Mevrouw De Jong kan zich vinden in het voorstel. 

 

Mevrouw Van Limbeek meldt dat zij in de krant het bedrag heeft gelezen dat de 

opvangvoorziening per nacht kost. Dit is 15 euro per nacht. Zij vraagt of dit niet erg veel is.  

Mevrouw Özogul is blij met de nota, met name omdat het een vervanging is voor een 

commercieel pension. Verder is zij ook blij met de mogelijkheden tot inspraak. 

 

Wethouder Van der Molen meldt dat dit een overeenkomst is tussen verschillende 

organisaties. Het is een tijdelijke voorziening. Er zijn overleggen geweest met de wijkraad en 

er is een beheersprotocol. De wethouder zegt toe dat zij dit beheersprotocol aan de 

commissieleden zal laten toesturen, zodat die weten wat daar gebeurt. Het is een eerste stap 

om cliënten uit de commerciële pensions weg te halen. De gebruikers houden aanzienlijk 

meer geld over dan wanneer zij zouden verblijven in commerciële pensions. 

 

Mevrouw Lodeweegs benadrukt het belang van handhaving. Zij vindt het een goed plan om 

hiermee plaatsing in commerciële pensions tegen te gaan. 

 

De heer Van den Beld meldt dat de VVD ook positief is over het stuk. Hij vraagt of er andere 

factoren een rol spelen dan kostenoverwegingen. Verder hoopt hij dat door deze voorziening 

de commerciële partijen ook zo gaan werken. 

 

Wethouder Van der Molen geeft aan dat zij wil dat hiermee de plekken van de commerciële 

partijen worden vervangen. Alle mensen die er komen, krijgen begeleiding en komen in een 

traject. De kosten bij een commercieel pension liggen veel hoger.  

 

Mevrouw Van Zetten meldt dat D66 ook nog een paar vragen heeft over de kosten die eraan 

zijn verbonden. Prewonen verhuurt in feite de ruimte aan het RIBW. De gemeente heeft een 

paar jaar geleden met verlies het Vitae Vesper verkocht aan Pré Wonen. De fractie van D66 

vraagt zich af waarom de gemeente voor de inrichting moet betalen en verder wil zij weten 

hoe het staat met het beheer. Spreekster wijst op de sociale taak van Pré Wonen. Zij denkt dat 

het RIBW ook AWBZ-gelden krijgt, maar zij is onzeker over de vraag hoe deze instelling 

werkt. De fractie van D66 wil hierover meer weten. 

 

Wethouder Van der Molen vraagt hierop aan mevrouw Van Zetten wat zij eigenlijk wil 

weten. 

 

Mevrouw Van Zetten antwoordt dat zij wil weten waarom de gemeente hier ook nog een 

bijdrage aan moet leveren. Voorts heeft zij begrepen dat Vitae Vesper maar voor vier jaar is 



Verslag van de vergadering  

commissie Samenleving van 31 mei 2007  - 10 - 

bestemd. Gaat de gemeente deze mensen ook verder helpen? Het is immers een tijdelijke 

voorziening. 

 

Wethouder Van der Molen meldt dat de gemeente een bijdrage levert, omdat een van de 

doelgroepen van de gemeente, namelijk de moeders met kinderen uit pensions en andere 

mensen uit pensions, daar geplaatst gaat worden. Ook de gemeente heeft er belang bij dat 

Vitae Vesper start. Het is niet meer dan terecht dat de gemeente daaraan een bijdrage levert. 

De mensen die daar geplaatst gaan worden, hoeven niet meer betaald te worden uit de 

bijzondere bijstand. Dat is een enorme besparing op de bijzondere bijstand. 90% van de 

kosten wordt door het RIBW betaald en Pré Wonen verhuurt het tegen zeer lage prijzen. De 

woonvoorziening is tijdelijk, vier jaar. Prewonen is op dit moment al bezig met vervangende 

woonruimte voor het moment ophoudt te bestaan. Daarover is momenteel al veel overleg. 

 

De heer Vreugdenhil vindt het een goed voorstel, waarmee snel zou moeten worden 

begonnen. Hij denkt dat er veel mensen mee kunnen worden geholpen. 

 

De heer Hagen plaatst de kanttekening dat het niet zo moet zijn dat veel Amsterdammers naar 

Haarlem komen om hier gebruik te gaan maken van de sociale huisvesting. 

 

Wethouder Van der Molen geeft aan dat het om Haarlemse burgers moet gaan. 

 

De voorzitter vraagt of de nota als hamerstuk aan de raad kan worden voorgelegd. De 

commissie gaat daarmee akkoord. 

 

7. Jaarrekening 2006, begrotingswijziging 2007, programmabegroting 2008 

Recreatieschap Spaarnwoude, SGP en SMG 

 

Mevrouw Kropman vraagt hoe het komt dat de algemene reserve zo afneemt. 

 

De heer Hagen adviseert om het stuk als hamerstuk aan de raad voor te dragen. Hij is 

nieuwsgierig hoeveel Haarlemmers gebruikmaken van Spaarnwoude. 

 

Mevrouw De Jong vraagt hoe de horecavoorziening aan de Veerplas vorm zal krijgen. Voorts 

vraagt zij of de gemeente Haarlem ook iets kan zeggen over de plekken die niet op het 

grondgebied van Haarlem liggen. 

 

Wethouder Van der Molen vraagt om geen politieke, maar alleen technische vragen te 

stellen, daar de verantwoordelijk wethouder niet aanwezig is. 

 

Mevrouw De Jong concludeert hieruit dat als zij iets wil weten over dit punt, de wethouder 

hierover in de raad moet worden bevraagd en het dus als bespreekpunt aan de raad moet 

worden voorgedragen. 

 

De ambtenaar meldt dat algemene reserve niet afneemt. De beheersreserve neemt wel af. Dat 

is een punt van zorg. De eerste 10 à 15 jaar kan de participantenbijdrage op hetzelfde niveau 

worden gehouden. Per jaar zijn er ongeveer 4 miljoen bezoeken aan het Recreatieschap. Uit 

het omnibusonderzoek is gebleken dat 70 tot 80% van de Haarlemmers die aan het onderzoek 

hebben meegedaan, het Recreatieschap bezoeken. Spreekster weet niet om hoeveel bezoekers 

het daadwerkelijk gaat. Concrete cijfers over Haarlemse bezoekers heeft zij niet. Het 

horecavoorstel voor de Veerplas wordt behandeld in het college. Buiten het jachthavengebied 

is er ook nog het gebied Schoteroog en dat wordt het recreatiegebied Schoteroog genoemd. 

 

De commissie besluit dat de nota als hamerstuk met stemverklaring aan de raad wordt 

voorgelegd. 
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8. Wijziging verordening voorzieningen maatschappelijke ondersteuning in verband 

met aanwijzen Centrum indicatiestelling zorg inzake indicatieadvisering Wmo 

 

De heer Hagen vraagt waarom de exclusiviteit in de verordening moet worden vastgelegd. 

Hij wil weten waarom de gemeente zich zou dichtmetselen in een verordening en wil liever 

mogelijkheden hebben om te kunnen uitwijken. 

 

Mevrouw Kropman geeft aan dat zij tevreden is. Zij vindt het een goede zaak dat een deel 

van de beslissingen aan het loket kan worden genomen. 

 

Mevrouw De Jong geeft aan dat er geen problemen zijn met het Centrum indicatiestelling 

zorg als het gaat om complexe indicatiestellingen. Zij vraagt of er is nagedacht over de 

mogelijkheid eenvoudige indicatiestellingen via de huisarts te laten verlopen.  

 

Mevrouw Özogul vraagt of er concrete afspraken zijn gemaakt over de bejegening van 

klanten. Voorts vraagt zij wat zij zich erbij moet voorstellen dat bepaalde zaken direct worden 

besloten. 

 

Mevrouw Van Zetten sluit zich hierbij aan. Zij wil graag weten of men wel tevreden is over 

het Centrum indicatiestelling zorg. 

 

Wethouder Van der Molen meldt dat de gemeente tevreden is over het Centrum 

indicatiestelling zorg. Het werkt anders dan het RIO. De wethouder heeft nog niet gemerkt 

dat er negatief is gereageerd op het uitvoeringsbudget. Over de bejegening merkt zij op dat 

die ongetwijfeld soms niet goed is. Het kan echter ook zo zijn dat iemand de bejegening als 

niet goed ervaart. Een groot deel van de mensen is in ieder geval wel tevreden. Als er 

klachten zijn, worden die onmiddellijk doorgegeven aan het Centrum indicatiestelling zorg. 

Er is sprake van een alleenrecht, omdat anders openbaar had moeten worden aanbesteed en de 

overeenkomst maar voor 1 jaar geldt. 

 

De ambtenaar merkt op dat het financieel onhaalbaar is om in alle gevallen een huisbezoek 

af te leggen. Als een cliënt wordt afgewezen voor een voorziening, zal eerder een huisbezoek 

worden afgelegd dan wanneer een voorziening wordt toegewezen. Over de behandeling aan 

de telefoon merkt de ambtenaar op dat hij het vertrouwen heeft dat dit redelijk gebeurt. De 

indicatiestelling via de huisarts kan een vorm zijn, .  

 

De commissie besluit dat dit punt als hamerstuk aan de raad kan worden voorgelegd. 

 

9a. Actielijst 

 

Mevrouw De Jong doet een procedurevoorstel en vraagt of de actielijst schriftelijk kan 

worden afgehandeld. De commissie gaat hiermee akkoord. 

 

De voorzitter verzoekt de commissieleden om wijzigingsvoorstellen schriftelijk voor te 

leggen. Als er geen bericht komt, is men akkoord. Wijzigingsvoorstellen voor de actielijst en 

ook voor de jaarplanning moeten uiterlijk donderdag 7 juni zijn ingediend.  

 

9b. Jaarplanning t.b.v. de vergadering van 31 mei 2007 

 

Zie punt 9a. Ook de jaarplanning wordt schriftelijk afgehandeld. 
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10. Rondvraag 

 

Mevrouw Van Limbeek vraagt hoe het staat met de uitgeprocedeerde asielzoekers. Voorts 

wijst zij op het geval van een vrouw die zeer veel klaagt bij de gemeente. Zij kan haar huis 

niet uit en heeft geen thuiszorg. 

 

Wethouder Van der Molen meldt dat zij alle e-mails van deze vrouw kent. Op de vraag hoe 

het staat met de uitgeprocedeerde asielzoekers, antwoordt zij dat de nota die er lag, er nog 

steeds ligt. De wethouder wil hierover eerst in het college spreken. Zij wijst erop dat er een 

groep gemeentes is die zich al heeft gebogen over het vraagstuk. 

 

Mevrouw De Jong wil graag de reactie van het VNG ontvangen en behandeling van de 

toekomst van de peuterspeelzalen. 

 

Wethouder Van der Molen zegt toe dat dit punt in de commissie zal worden behandeld en de 

reactie van het VNG te doen toekomen. 

 

De heer Van den Beld vraagt naar aanleiding van het Prestatieplan 2007 of de commissie nog 

meer prestatieplannen krijgt die zij moet beoordelen. 

 

Wethouder Van der Molen antwoordt dat er nog een paar zullen komen. Het is de bedoeling 

om dit in de toekomst te verbeteren. Zij kan daarover echter geen absolute zekerheid geven. 

 

11. Agenda komende commisievergadering(en) 

 

Geen van de commissieleden stelt aanvullingen voor op de agenda van de volgende keer. 

 

De voorzitter vraagt of het verslag van de besloten commissievergadering van 10 mei 

jongstleden zonder op- of aanmerkingen kan worden vastgesteld. De commissie stemt 

hiermee in. 

 

12. Sluiting vergadering 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 23.15 uur. 

 


